
 غلبه اقدامات سلبی
 از دلایل مهم مشکلات امروز است

رئیس مجلس شــورای اســامی گفت: همانطور 
که شورای عالی امنیت کشــور وظیفۀ حفاظت از 
تمامیت ارضی کشــور را دارد. شورای عالی انقاب 
فرهنگی هم وظیفــه دارد نگذارد تجزیه اجتماعی 

رخ دهد.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اسامی 
در همایش »چیســتی و چگونگی قرارگاهی شدن 
شــورای عالی انقاب فرهنگی« گفت: اگر کســی 
خسته شــده است، به آن ها می گوییم به پشت سر 
نگاه کنید که چه مشکاتی را پشت سر گذاشته ایم 
و چه پیشرفت هایی داشــتیم. اما وقتی کسی غرّه 
شــود، به او می گوییم به مسیر آینده نگاه کند که 
چه چالش هایــی پیشِ رو داریم که باید حلشــان 
کنیــم. این دو موازنه اســت که همــواره ما را در 
مسیری درست و محکم نگاه می دارد که نه خسته 
و نه غرّه شــویم. وی افزود: مقام معظم رهبری در 
حوزۀ سیاست فرهنگی بحثی دربارۀ موازنۀ فرهنگی 
دارند. هم باید فرصت ها را بشناسیم و هم تهدیدها 
را مهار کنیم. اگر به مسیری که از ابتدای پیروزی 
انقاب طی کرده ایم بنگریم، می بینیم که به توازن 
و تعادل در حوزۀ فرهنگ توجه نکرده ایم.گام به گام 
که از انقاب فاصله گرفتیم، جنبۀ اقدامات ســلبی 
بر اقدامات ایجابی در حوزۀ فرهنگ غلبه کرد. این 

یکی از دلایل مهم مشکات امروز ما است. 
قالیباف ادامــه داد:  اکنون شــورای عالی امنیت 
کشــور وظیفۀ حفاظت از تمامیت ارضی کشور را 
دارد و نگذارد کشــور تجزیه شــود. شورای عالی 
انقــاب فرهنگی هم داریم. این شــورا هم وظیفه 

دارد نگذارد تجزیۀ اجتماعی رخ دهد.
وی گفــت:  امــروز که قرار نیســت کردســتان و 
سیســتان و بلوچستان از ما جدا شــود. هرگز این 
اتفاق نمی افتد. اما اگر از داخل و خارج ذهن هشت 
میلیون جوان را از ما دور کردند و هرچه خواستند 
در ذهن آن ها قرار دادند، باید بپذیریم این تعداد از 
ما تجزیه شــده اند. لذا اگر در شورای عالی انقاب 
فرهنگی می نشــینیم، نباید اجازه دهیم این تجزیه 
اتفاق بیفتد.اگر یک تکۀ فیزیکی از خاک کشــور را 
می گرفتند، خون می دادیم تا آن تکه به ســرزمین 
مــا بازگردد. اما وقتی ذهن فردی از ما جدا شــود، 
متأســفانه کاری نمی کنیم. رئیــس مجلس اظهار 
داشت: در دورۀ مسئولیتم در ناجا، زمان دولت آقای 
خاتمی، چنــد بند تعریف کردیــم که گفتیم حل 
می کنیــم. به من گفتند همه را بگــذار کنار، فقط 
یک بنــد را حل کنید. گفتند برو فرهنگ بســتن 
کمربند را حل کن و بعد دربارۀ بقیۀ بندها صحبت 
کنیم؛ شــش ماه هم فرصت دارید.وی تاکید کرد: 
من گفتم ایــن موضوع را هفتادروزه حل می کنم و 
نشان می دهم بالای ۷۵درصد مردم کمربند خواهند 
بست. فقط خواهشم این است که مصاحبه ای دربارۀ 
این موضوع نکنید. قالیباف تصریح کرد:  ۴۵ روز بعد 
نامه نوشتم که آماده ام برای ارائۀ گزارش و ارزیابی 
وضعیت بستن کمربند در جامعه. همۀ شما دیدید 

که مردم کمربند بستند و این فرهنگ جا افتاد. 
قالیباف گفت: ما با فرهنگ انقاب اسامی، تهدید 
و فرصت نداریم. هرچه داریم فرصت اســت، اما دو 
دستۀ فرصت باریسک و بدون ریسک داریم. آنجاکه 
جهش و تحول اتفاق می افتد، حتماً باید فرصت های 
باریســک را انتخاب کنند. فرصت های بدون ریسک 

برای مدیریت و اداره است. برای تحول نیست. 

 ماجرای استخراج رمزارز 
در مسجد مکی زاهدان

 چند نفر از اعضای دفتر پسر مولوی عبدالحمید و 
کارمندان مسجد مکی، تاش برای استخراج رمزارز 

از طریق این مسجد را تایید کردند.
به گزارش ایســنا، اداره برق خیابان رازی زاهدان 
پس از شــکایت مردم از نوسانات برق در محدوده 
خیابان خیــام، رازی و مدرس زاهــدان با موردی 
مشکوک در مسجد مکی مواجه شد. بررسی بیشتر 
نشــان داد که عوامل مســجد مکی با استفاده از 
برق رایگان این مســجد در حال استخراج رمزارز 
از طریق مزرعه ماینر هســتند. »ماینر« دستگاهی 
برای استخراج ارز دیجیتال )رمزارز( است که عاوه 
بر نیاز به اینترنت پرسرعت، مصرف برق بالایی هم 

دارد. استفاده از ماینر در ایران غیرقانونی است.
دفتر مولوی عبدالحمید امام جماعت مسجد مکی 
زاهدان در ۱۹ آبان ۱۴۰۲ در بیانیه ای این موضوع 
را تکذیــب کرد. اما بررســی مصرف برق مســجد 
مکی در مرداد ۱۴۰۲ نشــان داد که این مســجد 
۶۶ هزار و ۳۷۵ کیلووات در ساعت در این ماه برق 
مصرف کرده اســت. در حالی که متوســط مصرف 
برق مشترکان در کشور ۱۸۶ کیلووات در ماه است.
به گفته مقامات امنیتی، مزرعه رمزارز مسجد مکی 
شناسایی شد اما مســئولان صاح دیدند که برای 

حفظ قداست مسجد، وارد آن نشوند.
از طرفی تعــدادی از افراد مرتبــط با این موضوع 
بازداشــت شــدند. به گفته یک کارشــناس ماینر 
مورد اعتماد مســجد مکــی، »حافظ محمد طیب 
اســماعیل زهی« )پســر مولوی عبدالحمید( با او 
تمــاس گرفته و گفتــه که حــدود ۱۵۰ تا ۲۰۰ 
ماینر در اختیار دارند و نیاز دارند که او برایشــان 
وصل کند. یکی از کارمنــدان حافظ طیب هم در 
این زمینه گفت: در دفتر شــنیدم که حافظ طیب 
درباره ماینر صحبت می کنــد و می گوید این یک 
روش خوب برای درآمد مسجد است و پیگیر تهیه 

ماینر بود.
حــال باید دید با وجود اعترافــات افراد نزدیک به 
دفتر پســر مولوی عبدالحمید و اعضای مســجد 

مکی، سرانجام این موضوع به کجا خواهد رسید.

اخبار

رئیس  جمهور در همایش »چیســتی و چگونگی قرارگاهی 
شــدن شــورای عالی انقاب فرهنگی« گفت: مصون سازی 

انقاب جز با مبانی فرهنگی امکان پذیر نیست.
ســید ابراهیم رئیســی دیــروز در همایش »چیســتی و 
چگونگی قرارگاهی شدن شــورای عالی انقاب فرهنگی« 
ضمن قدردانی از همه کسانی که در سال های سپری شده 
از تاسیس شورای عالی انقاب فرهنگی در این دستگاه مهم 
خدمت کردند، تصریح کرد: رهبر معظم انقاب اســامی 
شورای عالی انقاب فرهنگی را یکی از مهمترین ارگان های 
نظام توصیف می کنند و این جلســه نیز برای توجه دادن 

همه ما به این اهمیت است.
رئیس جمهور بیانات هر ســاله رهبری در دیدار با اعضای 
شــورای عالی انقاب فرهنگی در سالروز تاسیس این نهاد 
را به مثابه چراغ راهی برای این شــورا دانست و افزود: این 
جلسه همچنین بهانه ای برای یادآوری دوباره این سخنان 
مهم و نیز یادآوری مســئولیت مهم این شورا برای هدایت 
حرکت فرهنگی و علمی کشور به سمت و سوی مورد نظر 
رهبر معظم انقاب اســامی و اقتضائات انقاب شکوهمند 

اسامی است.
رئیســی با بیان اینکــه اهمیت فرهنگ بــه عنوان جهت 
دهنده به اقدامات زیربنایی در جوامع انســانی بر کســی 
پوشــیده نیست، اظهار داشت: این فرهنگ است که هم به 
عنوان شــتاب دهنده و هم عامل کند شدن حرکت به تمام 
اقدامات و فعالیت ها جهت دهی می کند؛ فرهنگ مهمترین 
ابزار برای پیشرفت و موفقیت یک جامعه است و اگر از ابزار 
فرهنگی به شــکل صحیح، در جا و زمان مناسب استفاده 
شود، در بسیاری عرصه ها نیازمند استفاده از ابزار الزام آور 

یا تحمیل کننده نخواهیم بود.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه موفقیت یک جامعه در گرو 
میزان کارآمدی ابزارهای فرهنگی آن اســت، تصریح کرد: 
ابزارهای کارآمد فرهنگی ما را از بسیاری بایدها و نبایدها و 
ابزارهای الزام آور بی نیاز می کند. رئیسی با بیان اینکه امروز 
نیازمند یک نظم و محتوای انقابی و نظم بخشی در مسائل 

فرهنگی هســتیم که نقش قرارگاهی شورای عالی انقاب 
فرهنگــی می تواند به خوبی از عهده ایفای آن برآید، گفت: 
اگر چه همه بخش های دیگر نیز در این زمینه مســئولیت 
دارند و فعال هم هســتند، اما نقش و ســهم شورای عالی 

انقاب فرهنگی در این زمینه مهم تر است.
رئیس جمهور در ادامه اظهار داشــت: جهان امروز جهان 
ارتباطات اســت و تهاجم فرهنگی بــه فرهنگ ها و خرده 
فرهنگ ها و تحمیل الگوهای فرهنگی یک واقعیت غیرقابل 
انکار اســت. از ســوی دیگــر همه عرصه هــای زندگی ما 
با ابزارهــا و اقتضائات ارتباطی درهم پیچیده و بر بســتر 
یک نظام اطاعاتی گســترده قرار دارد لــذا امکان نادیده 
انگاشتن یا کنار گذاشتن این ابزارهای نوین ارتباطی برای 
هیچ جامعه ای وجود ندارد و تنها راه مقابله موثر با تهاجم 
فرهنگــی بی رحمانه ایجاد مصونیت فرهنگــی با تکیه بر 

مبانی غنی فرهنگی و دینی است.
وی سیاســت گذاری و هدایت دســتگاه های متولی علم و 
فرهنــگ در جهت اهداف و محتوای انقاب اســامی را از 

جمله مسئولیت های شورای عالی انقاب فرهنگی به عنوان 
یک مرکز قرارگاهی برشمرد و خاطرنشان کرد: بسیار مهم 
اســت که آموزش و پرورش، رسانه ها و به ویژه رسانه ملی 
و دستگاه های فرهنگی، علمی و تبلیغی ما ذیل یک مرکز 
قرارگاهــی در جهت تقویت و ارتقای فرهنگ در راســتای 

اهداف و محتوای انقاب اسامی فعالیت کنند.
رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به مسئولیت شورای عالی 
انقاب فرهنگی نســبت به ارتقــای توأمان علم و فرهنگ 
در کشور، شناسایی نیازهای فرهنگی جامعه و برنامه ریزی 
جهت رفع آنها را از دیگر ملزومات مصون ســازی جامعه از 
شبیخون فرهنگی دانست و گفت: در این راستا رصد دائمی 
عملکرد دستگاه ها و ارزیابی میزان اثرگذاری اقدامات انجام 
شــده در موفقیت اهداف تعیین شــده بسیار حائز اهمیت 
است. وی »سیاست گذاری«، »تدوین ضوابط« و »نظارت« 
را از جملــه اقدامات مهم در کار قرارگاهی شــورای عالی 
انقاب فرهنگــی و بهره گیری از همه ظرفیت ها و امکانات 
با تقسیم کار منطقی میان نیروهای فعال در میدان عنوان 

کرد و با تاکید بر پیگیری مســتمر اجرایی شــدن ضوابط 
تصریح کرد: مــا در بخش برنامه ریزی و قانون نویســی با 
کاســتی مواجه نیســتیم، اما در بخش پیگیــری اجرای 
آنهــا نیازمند کار تحولی هســتیم چرا کــه ضامن اجرای 
برنامه ریزی ها و قانون گذاری ها پیگیری مســتمر از سوی 

مسئولان است.
رئیــس جمهور با تاکیــد بر ضرورت کنشــگری فعال در 
تقابــل با تهاجم فرهنگــی تصریح کرد: کنشــگری فعال 
در ایــن میدان ایجــاب می کند که تمامــی مراکز علمی، 
آموزشــی و فرهنگی به صورت جهادی کار کنند. رئیسی 
در ادامــه زمان بندی در اجرای تصمیمات فرهنگی را حائز 
اهمیت دانســت و افزود: اگر چه تحقق اهداف تصمیمات 
فرهنگی نیازمند زمان است، اما در این زمینه باید به مقوله 

زمان بندی نیز توجه داشت تا نتیجه کارها مشخص شود.
رئیس شــورای عالی انقاب فرهنگــی در ادامه حمایت و 
پشتیبانی از نهضت فرهنگی مردم پایه در کشور در سطوح 
مختلــف را از جمله وظایف همه دســتگاه های اجرایی و 

دولتی برشمرد.
وی همچنین با تاکید بر مســئولیت شــورای عالی انقاب 
فرهنگــی و وزارت علوم نســبت به افزایش ســهم ایران 
در خزانه علمــی و فرهنگی جهان، تصریــح کرد: یکی از 
مزیت های مهم کشور ما داشتن دست برتر در علوم انسانی 
به واسطه داشتن تمدنی غنی است و باید با تاش مضاعف 
نســبت به ارتقا و افزایش سهم جمهوری اسامی ایران در 
این بخــش، در مراکز علمی جهانی تاش شــود، چرا که 
علوم انسانی می تواند نقش بسیار مهمی در انسانی تر شدن 

فناوری های مدرن در جهان ایفا کند.
رئیس جمهور در پایان برگزاری این نشســت را در جهت 
بازنگری اقدامات انجام شده در بخش فرهنگ و برنامه ریزی 
دقیق و متقن برای آینده حائز اهمیت برشمرد و بهره گیری 
از منظومــه فکری رهبــری معظم انقاب اســامی برای 
برداشــتن گام های استوار و اساســی در بخش فرهنگ را 

موثر و راهگشا دانست.
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گزارش
رئیس  جمهور: 

مصون سازی انقلاب با مبانی فرهنگی امکان  پذیر است

فرمانده کل ارتش گفت: الحاق پهپادهای کرار مســلح به موشــک هوا به هوای 
مجید توان قابل ماحظه ای را به نیروی پدافند هوایی اضافه خواهد کرد.

سرلشــکر سید عبدالرحیم موســوی فرمانده کل ارتش دیروز در حاشیه مراسم 
الحاق ده ها فروند پهپاد کرار مســلح به موشــک مجید که در دانشــگاه افسری 
خاتــم الانبیاء )ص( برگزار شــد، در جمع خبرنگاران گفــت: خداوند متعال را 
شــاکریم که پس از مدت ها کار، تاش، طراحی و برنامه ریزی امروز یک مرحله 
 دیگــری از ارتقای توان نیــروی پدافند هوایی ارتش جمهوری اســامی ایران 

را شاهدیم.
وی ادامــه داد: مــا از مدت ها قبل این نیاز را احســاس می کردیم که بایســتی 
پرنده ای داشــته باشــیم که همه چیز آن از درون توســط دانشــمندان داخلی 

کشورمان ساخته شــده باشد و با قیمتی بسیار ارزان بتواند ماموریت هایی را که 
فعاً ما توانایی انجام آن را نداریم و یا مجبوریم با هزینه های گزاف آن ماموریت ها 
را انجام بدهیم را انجام دهد؛ این کار به ســرانجام رسید و اولین بار در رزمایش 

چندی پیش، آزمایش موفق عملیاتی خود را پشت سر گذاشت.

فرمانده کل ارتش اظهار کرد: حدود یک ماه قبل بخشــی از این پرنده های تازه 
مســلح شده به نیروی پدافند هوایی ارتش ملحق شدند؛ امروز مرحله دوم الحاق 
پهپادهای کرار مســلح به موشــک هوا به هوای مجید که نمونه هایی از آن را به 
عنوان نماینده مناطق مختلف نیروی هوایی شاهد بودید در این مراسم به مناطق 
مختلــف نیروی پدافند هوایی ارتش ملحق شــدند و توان قابل ماحظه ای را به 

نیروی پدافند هوایی اضافه خواهند کرد.
وی تاکید کرد: دشــمنان بایســتی در راهبردها، راکنش هــای نبردهای هوا به 
هوای خود را به خصوص در ابعاد هواپیماهای بدون سرنشین تجدید نظر قطعی 
کنند و نیروی پدافند هوایی امروز در این عرصه دست بالایی در نبردهای هوایی 

خواهد داشت.

فرمانده کل ارتش خبر داد:

 افزایش رزم پدافند هوایی ارتش 
با پهپادهای کرار حامل موشک مجید

سخنگوی شــورای نگهبان با بیان اینکه از ایرادات لایحه عفاف 
و حجاب چشــم پوشی نمی کنیم گفت: در حال بررسی ابهامات 

لایحه عفاف و حجاب هستیم.
به گزارش مهر، هادی طحان نظیف ســخنگوی شورای نگهبان 
در جلسه پرسش و پاسخ به مناسبت گرامی داشت روز دانشجو، 
در دانشــکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه تهران ضمن گرامی 
داشت ایام روز دانشجو در سخنانی گفت: آینده از آن دانشجویان 
اســت و این آینده دور نیســت و باید دانشجویان خودتان را به 
لحاظ علمی و تجارب لازم تقویت کنید، زیرا سربلندی ایران در 
گرو سربلندی فرزندان گره های کشور را به دست توانای خود باز 
خواهند کرد. وی افزود: جامعه دانشجوی ایران همواره با احترام 
و عزت کنار مردم بوده از مردم بوده و برای مردم اســت. اقشار 
دغدغه مند و مؤثر جامعه دانشجویی جز اقشار دغدغه و مؤثر در 
جامعه ما است. طحان نظیف تاکید کرد: وقتی صحبت از آزادی 
و آزادی خواهی و عدالت خواهی، رفتارهای ضد استکباری و ضد 
استعماری است، همواره دانشجویان اول هستند که باعث افتخار 
اســت. طحان نظیف گفت: دانشــجو از مردم است و برای مردم 
تاش می کند و جامعه دانشــجویی مــا از الویت های بی بدیلی 
در آرمان خواهی برخوردار اســت و قطعاً تیرهای دشــمنان در 
مواجه با حرکت جامعه دانشــجویی به سنگ خورده است. وی 
ادامه داد: جریان دانشجویی باید به دنبال امید آفرینی و هنجار 
آفرینی باشد. امید به رشــد و ترقی و آینده که بنیان های نظام 
ســلطه جهانی را به چالش کشیده و نگاه جهان شمول اسامی 

ما را تبیین کند.
سخنگوی شورای نگهبان بیان کرد: امروز استانداردهای دوگانه 
و ناپســند غرب را در جنگ غزه می بینیــم. جنایاتی که در ۶۴ 
روز جنگ دیده نمی شــود و حتی قطعنامه آتش بس در شورای 
امنیت سازمان ملل توسط آمریکا وتو شد، این مسائل و مقاومت 
ملت فلســطین نیازمند تبیین اســت. وی تاکیــد کرد: جریان 
دانشــجویی حرف های مهمی برای گفتن در جهان دارد و مهم 
آن اســت که اولویت ها را تغییر ندهد و این موضوعی اســت که 
بایــد در نگاه جهانی این جنبش به آن توجه کرد زیرا در فضای 

غبار آلود هم می توان جهاد تبیین کرد و با جهان حرف زد.
ســخنگوی شــورای نگهبان اظهار داشــت: در یازدهم اسفند 
ماه شــاهد برگزاری دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسامی 
و ششــمین دوره خبرگان رهبری هســتیم که هر دو بســیار 
مهم اســت. وی ادامــه داد: طبیعتاً اقدامــات اجرایی و نظارتی 
دســتگاه های مربوطه از سال گذشته آغاز شده است و تاش ها 
برای برگزاری انتخابات پرشور و تراز و در شأن جمهوری اسامی 
ادامه دارد. طحام نظیف اذعان کرد: اصاح قانون انتخابات مربوط 
به امســال نبود و برخاف برخی نظرات اینگونه نبود که امسال 
به فکر اصاح آن افتاده باشــیم. از ۷ ســال پیش سیاست های 
کلی انتخابات توســط مقام معظم رهبــری در ۲۵ آبان ۱۳۹۵ 

اباغ شده است.
سخنگوی شورای نگهبان متذکر شد: طبق نظر افراد دست اندرکار 

و کارشناسان قانون انتخابات، نیازمند به روز رسانی بود و قانون 
سال ۷۸ قابلیت های امروزی را برای کشور نداشت.

طحان نظیف با اشاره به موضوع افزایش زمان بررسی صاحیت 
افراد نیز گفت: کسانی که به عرصه انتخابات ورود می کنند، زیاد 
هســتند لذا باید زمان کافی برای بررسی صاحیت آنها داشته 
باشیم. بنابراین لازم بود زمان ها منطقی تر می شد. در عین حال 
که در سیاســت های کلی هم این امر آمده بود. وی ادامه داد: در 
حوزه تبلیغات شــاهدیم روش تبلیغاتی افراد، از فضای پوستر و 
بنر و عکس در معابر شهر به فضای مجازی منتقل شده است لذا 
قانون قبلی که در سال ۷۸ تصویب شده بود، پاسخگوی نیازهای 

امروز کشور نبود چون این فضاها در آن زمان وجود نداشت.
طحــان نظیف متذکر شــد: در موضوع پیش ثبــت نام ها چون 
افــرادی بودند که شــرایط اولیه را نداشــتند و با رد صاحیت 
آنها هم ایجاد هزینه می شــد، لذا باید این مشــکات در قانون 
جدید حل می شد. موضوع مدرک تحصیلی، تابعیت، استعفاها و 
موضوعاتــی از این قبیل در مرحله پیش ثبت نام ها انجام گرفت 

که بررسی ها را آسان تر و کم هزینه تر از رد صاحیت ها کرد.
ســخنگوی  شــورای نگهبان ادامــه داد: باید بگویــم خیلی از 
موضوعات در سیاست های کلی بود اما صد درصد در قانون جدید 
نیامــده اســت. از جمله در خصوص نقش آفرینی مســئولانه و 
قانونی احزاب قانون باید گفت، انتخابات تناسبی مد نظر بود که 

فعاً از دستور کار خارج شده است.
ســخنگوی شورای نگهبان در ادامه ســخنان خود بیان داشت: 
حقوق مردم برای قانون گذار مهم بوده اســت، برای همین چند 
مرحلــه بررســی صاحیت ها را با زمان بندی هــای مختلف در 
نظر گرفته اســت. هم اکنون در مرحله دوم بررسی صاحیت ها 
استانی با کســب نظر هیات های مرکزی هستیم. از سویی باید 
تاکید کنم ماک شــورای نگهبان قانون اســت. قانون شرایط و 
موانع بررســی صاحیت ها را در مواد ۳۱ تا ۳۳ قانون انتخابات 
تشریح کرده اســت. وی با بیان اینکه از ایرادات لایحه عفاف و 
حجاب چشم پوشــی نمی کنیم گفت: در لایحه عفاف و حجاب 
در حال بررسی ابهاماتی هستیم که در لایحه ارسالی قبلی که از 
ســوی کمیسیون قضایی تهیه شده بود، تا بررسی کنیم ایرادات 
مرحله قبل رفع شده است یا خیر. وی در پاسخ به سوالی درباره 
اجرایی نشــدن برنامه های توســعه قبلی کشور در گذشته بیان 
کرد: باید گفت که در این زمینه نیاز به آســیب شناسی داریم. 
اینکه عملکــرد برنامه های ما حدود مثــاً ۳۵ درصد بوده باید 
بررســی شود، اما شــورا در حد اینکه لایحه خاف قانون نباشد 
ورود می کند و ما در شورای نگهبان اجازه قانون نویسی نداریم.

طحان نظیف در پاسخ به ســوالی درباره رد صاحیت ها و عدم 
اعام عمومی آن از سوی شورای نگهبان بیان کرد: انتشار دلایل 
رد صاحیت هــا نیاز به مجوز قانونی دارد. قانون چنین اجازه ای 
به ما نداده است؛ البته در اصاحیه اخیر شاهد یک اصاحیه ای 
بودیم که اگر کســی انتصاب کذبی را نسبت به نهادهایی داشت 

قانون اجازه دفاع را داده است.

طحان نظیف در جمع دانشجویان دانشگاه تهران:

انتشار دلایل رد صلاحیت نامزدها مجاز نیست
»وتــوی آتش بس در غزه«،»اصاح طرح ســاماندهی بازار اجاره  بهای مســکن«، »تصویب موافقتنامه 
همکاری در حوزه امنیتی اطاعاتی بین ایران و روســیه« از مهم ترین مســائل بررســی شده در جلسه 

دیور مجلس بود.
به گزارش ایســنا، جلســه علنی مجلس به ریاســت عبدالرضا مصری تشکیل شــد و بررسی گزارش 
کمیسیون امنیت  ملی و سیاســت  خارجی مجلس در مورد لایحه موافقتنامه همکاری در حوره امنیت 
اطاعات بین دولت جمهوری اســامی ایران و دولت فدراســیون روسیه، گزارش کمیسیون عمران در 
مورد طرح دو فوریتی کنترل و ســاماندهی اجاره بهای اماک مسکونی  )اعاده شده از شورای نگهبان( و 
... دردســتورکار نمایندگان قرار گرفت. وتوی قطعنامه آتش بس انسان دوستانه در غزه از سوی آمریکا، 

موضوع تذکرات تعدادی از نمایندگان در این جلسه بود.
رئیس فراکسیون مستقلین ضمن محکوم کردن این اقدام، گفت: نسل حاضر حاکم بر جهان برای همیشه 
بابت اقدامات ناکافی خود برای جلوگیری از ادامه جنایات رژیم صهیونیستی و نسل کشی فلسطینی ها و 
کشتار زنان و کودکان مظلوم در غزه شرمنده تاریخ خواهد ماند.در تذکری دیگر نایب رئیس کمیسیون 
برنامه و بودجه وتوی عهدنامه ای که می توانست بخشی از کودک کشی در غزه را متوقف کند را نشانگر 
توحش آمریکا نســبت به سایر کشورها دانست و افزود: آزادگان جهان بدانند که آمریکا در هر کجا که 
پا گذاشته به دنبال بهره برداری و سوء استفاده از منابع بوده است. اکنون نیز منافع اسرائیل را به منافع 

بشریت ترجیح داده و لعنت و نفرین بر آنها باد.
یکی از اعضای کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها هم خواستار تشکیل جلسه غیرعلنی در مجلس 
شــورای اسامی با حضور وزیر امور خارجه و دستگاه های امنیتی - اطاعاتی به منظور بررسی وضعیت 

مردم غزه و فلسطین شد.
در ادامه جلســه علنی دیروز، نمایندگان گزارش کمیســیون عمران در مورد طرح دو فوریتی کنترل و 
ســاماندهی اجاره بهای اماک مسکونی  )اعاده شده از شــورای نگهبان( را بررسی و این طرح را اصاح 

کردند.
نمایندگان همچنین گزارش کمیسیون امنیت  ملی و سیاست  خارجی مجلس در مورد لایحه موافقتنامه 
همکاری در حوزه امنیت اطاعات بین دولت جمهوری اســامی ایران و دولت فدراســیون روســیه را 
بررسی کرده و در نهایت کلیات و جزئیات این لایحه را به تصویب رساندند. مخالفان تصویب موافقت نامه 
همکاری در حوزه امنیت اطاعات بین ایران و روســیه تاکید داشتند که اطاعات کشور جایگاه مهمی 
دارد و نباید این اطاعات در اختیار روســیه قرار گیرد. موافقان این موافقت نامه نیز تاکید داشــتند که 
تصویب آن می تواند به توسعه روابط اجتماعی و اقتصادی بین دو کشور بینجامد و ما را به دفاع مشترک 

در برابر تهدیدات سایبری کمک رسانی کند.
گزارش کمیســیون اقتصادی درباره لایحه ارجاع اختاف شــرکت سهامی بیمه ایران و دولت پادشاهی 
بحرین به داوری هم در جلســه علنی امروز بررسی شــد و نمایندگان با کلیات و جزییات لایحه ارجاع 
اختاف شرکت سهامی بیمه ایران و دولت پادشاهی بحرین به داوری موافقت کردند. در جریان بررسی 
این لایحه، رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسامی گفت: ما در سال های اخیر در موضوعات 
مختلف بانکی و بیمه ای با کشــور بحرین دچار اختافاتی شــدیم. به نظر می رسد مشکات ما با دولت 

بحرین در خصوص مسائل بیمه ای و بانکی قابل حل نیست.
محمدرضا پورابراهیمی توضیح داد: طبق این لایحه، اختیاراتی به دولت می دهیم تا از طریق شــرکت 
ســهامی بیمه ایران اجازه داده شــود نســبت به اجرای ماده )۱۱( قانون موافقتنامه تشویق و حمایت 
متقابل از ســرمایه گذاری بین دولت جمهوری اســامی ایران و دولت بحرین اقدام کرده و با استفاده از 
این ظرفیت منافع ملی را تامین کند. دولت در این قضیه مصمم اســت که موضوع را با نگاه کارشناسی 
پیگیری کند. نمایندگان گزارش شور دوم کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری در مورد طرح اصاح 
موادی از قانون تأســیس و اداره مدارس و مراکز آموزشی و پرورشی غیردولتی را هم بررسی و تصویب 
کردند که بکار بردن عنوان »مدرسه« به هر شکلی فقط برای واحدهای آموزشی و پرورشی که براساس 
شــرایط و ضوابط و مقررات وزارت آموزش و پرورش تاســیس و اداره می شــوند، مجاز است. در بخش 
دیگری از جلســه علنی یکی از اعضای هیات رئیســه مجلس ۶ ســوال ملی نمایندگان مجلس شورای 

اسامی از ۳ وزیر دولت سیزدهم را اعام وصول کرد.

گزیده ای از نشست علنی مجلس

بررسی همکاری امنیتی اطلاعاتی ایران و روسیه


